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INTERVIEW WITH FERN PEDRO ON LAURA EVANS (1/20/54)

FERN:

FERN
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FERN

INTERVIEWED BY FRED MAZZULLA

..your name was Fern..
It wasn't in Salida..it was Peggy.. That is just about
all Miss Laura ever knew me by.. was Peggy.

. RIGHT After Laura's funeral.

I think it was ..
YOu had read in the paper about it.. You called me
and said that you knew about Laura and had known X her
for many ®m many years.. First about 1928, You tell
me.. when were you born.

1912..in R Nebraska..
Folks farmers?
No, we moved to Colorado when I was about three
old...I was raised in (Raulstonberg). / Kié; affaggbt
down there..

Bob Ford at one time in Raulsonburg..The= man who
killed Jesse James?
That was {before I knew anything about it. I went to
school there..
Must be back in 1928 where your story starts...

About 'zs..%wqﬂf/%@?”"/

Where did you hear about Laura,
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FERN

EERN
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Q

XERX FERN

MQ NryZ

Heard about her in Pueblo ma&e ad trip to Sallda ‘9

7/¢LW M}'zu
Talked to her./ /I was scared xx& to death.. they
rang the dinner bell and I didn't even have sense enough

. cJ

togo down tp dinner, I was too scared..f’/&4zcj7u é%bua
ézgu4j, a%%%L:4m4~
Remember the first conwersation with Laura?
Yeah she was singing, coming down the hall..and walked

in and says what do you want?

I said well I am looking for a xamm room. @&L, a*wiﬁ
Said, how old are you? I say5918.. she says/a iégaﬁéhufﬁw

but I will take your word for it. She told me’I knew
you were lying but%&gu wouldn't change your story.

What other girls did Laura have then..recallﬁ0*d7“4‘\7

Eva the housekeeper. Several,..

7 or 8.
Well let's see, there is 6 rooms upstairs.. cribs..
were all full., I got the last room. Z?’PVﬂ” s A‘“fzhvvf:
Did you go right to work. 2;4
Oh sure, Same day. Quick.
How long did yoiugemaln there?
057
First tlme/from'28 to about '30. And then I Xfex left

for just a few months and went back again.

I x was with her off and on from 1928 to 1940.
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FERN(cont.)

FERN

FERN

FERN %

FERN

FERN

Many times I called her long distance..said I am
x broke but I want to come home.
First time I left there I will never forget it,

=

want you to remember one thing - the key is always on

She said well so you are going to leave me.

the outside of the mmxx door..and it always was,
Any time Iwent in there day or night. Could go in there

in the middle of the night, wake her up. H #%7 ﬂ%&flfﬂdL'

Laura had a big heart.
ot of e a3 D . .
went in there unexpected sometimes and she didn't
have a room and I would sleep with her.
How about men in Laura's life?
Know Evans..
No.
Ever hear xmx her talk about Evans..
Yes. That was Lucille's father.
And there was also a baby boy born, did she ever mention
that?
No, she never mentioned that.
Never heard of it.

No.

Well what did she say about Evans?
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FERN Oh she wanted to get away so she,(ﬁazszg:; ) and

/
left him in St Louis. Brought Lucille on the train..

Christ she said I didn't have enough sense to feed
her or change her diapers. She always said Lucille
was never a daughter to me..as soon as I got here

I boarded her out..I took care of her but thatis all.

I never - she was never reatly a daughter to me.
Q She never mentioned when Lucille was born?
FERN No. O0f course I was under the impression it was in

St. Louis because Lucille was just a tiny baby
when she left there...

It seems as though she was because she told me that
she § Evans lived in St. Louis,

And that is where she left him, Was in St. Louis,

Q The Evans family still lives in St Louis,
FERN xeaTTy A2 o]
Q And Lucille k still has stock in the SEwer Pipe and.@{%kaD)

;%gﬁzwlik still has stock in the company - but she

told you about Evans,

FERN Yes.

Q An§did she tell you where she left Evans?

FERN She said St. Louis.
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FERN (cont.)

Q

& FERN

FERN

FERN

She got on the train and left him there.

Well he & came out here, Evans lived with her in

Denver,

Well he came out here £ afterwards. After she came out,
she came out alone.

And she said that up until she got on the train with
Lucille she had never taken care of the baby,

She had someone to take care of the child and she

had never done..it.. &Lyéaid I didn't know what to do.
When the baby cried she said I didn't know whether to

feed it or what,. j
+1 ;

And she said..‘%&nggr kids that is all..ne#égtzg¥:z~qﬁ
fo bsthocd vt A
abatrt—it. .
But she said I would see that she was taken care of at
all times.
Evans followed her out.
She said that he came out here, Ithink it was oh, she
didn't say exactly. Seemed to me that it must of been
a year or so afterwards,.
And she lived in Denver with Evans. Did she tell you wher:

Evans died?

NO.
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Q:

FERN

FERN

EERN

FERN

He died in Pueblo in a sanitarium. What do you next
remember about her,

She must of talked to you many a nights and evenings.
Yes. Sit and play Pam till daylight. Then she would
get on a talking sprep sometim?s wheq/the gamblers
would leave - gg:idzszfgﬁf;WZZrds,fshe would start
talking.

She has told some wonderful stories about her life..
different times, when different people were there...
Somebody would/in..from Denver..she would call me,

ey
say comeVgi/éé%ﬁﬁzgéhihsmazz;zfv

And I would sit there and listen to the conversation.

%MV/ ,n fﬁ/w— o
1fferent/;¢%7%2

YOu were blonde then?

Oh &finitely. Blonde,

Did wshe s& ever mention Speedy O'Daniels?

Oh yes she would tak money out of his pockets...

some of the names she called him. That is the one man
she told mkk me that she was in love with, /¢ﬂﬁ'£kebl7
Tell you the time she hit him over the head with the

pool cue?

Yeah. I don't kn01Pust how that went but I remember
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FERN (cont)

FERN

her telling about it, She would hit him over the head,
igemeaner she treated him, the more money he gx gave
her,.

She said he would come in and have a bill sticking out
of each pocket..when she was mad at him she would go
mout and drink.. when she came in xhe would have a
bill sticking out of each pocket,

And he would say, see woman, Got money for you...

The stroy I heard was whenever Speddy weéZiZég:ﬁ;é)

money,theywould tap that big Wurlitzer piano.. a

and he had a keg¢y made, that he could open thg4££;ZAZU(7u”
slot ® in it.. w*&‘/L/ﬂd7 nded - thy

M
So when things were dﬁiet he would sneak in there

o P
and tap the cash box =~ well she knew someone was pilfering

it so she kept that half a pool k%;fiéi%;ggfgzgg*v
as a billy club..

She heard someone flip the lock and she let him have
it with a pool cue and turned the lights on and it
was Speedy O'Daniels out cold.

I think she said she thought it waJYhe colored

janitor that she had there...
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FERN (cont) She had been hearing noises out there in the ballroom
as she called it. Thought it was the colored
janitor out there because she caught the colored

-
s FY

janitor ..eﬁt-there with a cat one time..said that
ke g Hon on
was enough..b%%%er atch him.7éLV“*
il
SﬁbﬁpOW’Noises in the ball room, she walked in ther—e and

it was the janitor and the cat...

THis wasn”gh two legged cat? _

Q &8 1 hed pose q_ .

FERN No this was a fpur 1 gged cat.. (LAUGHS..) (INAUDIBLE)
She R .AAW

Q You know what happened to Speedy don't you?

He drowned in the pool in Glenwood Springs..
i HEAT s “r

FERN Yes..in Glenwood Springs..that is right.
Q Laura said that Speedy was the one man she had loved.
FERN She told me that many times..even after ..after she

had gotten away from (Mike).. =well she told me all

M)
the time she didn't care/éﬁzz%\mzsz'Leary..his compnay

/
but that is alil. Speedy was..,

Q You remember (S;E%ﬁi§%ﬁ

FERN No.

S . :
Q (S )J'was a chronic alcoholic..
FERN I knew that,

Q He had a wonderful personality but .. infectious smile..
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Q:cont.) but wasﬁgﬁ alcoholic and didn't like to waaﬁﬁpﬂk/:dﬂgv
FERN éKNo..P%; would Xx go out and gamble f.wmoney .:%ick
it out of his pockets...0 f course égiééiiifQZ;ﬁéz“J{%P‘7
for what I would give him,
Q Well after Speedy wasn't it O'Leary that camevext.
FERN Yes.. I knew him,
Q Was she with O'Leary in '287?
FERN No..no..she didn't.. go=ewt with O'Leary until it
must of been in '29,
Q CAn you describe O'Leary?
FERN He was quite a large man, always well dressed.
Dark kaxx hair..he had blue eyes... dark &zxx hair..
quite fair complef?gn.. he was always well dressed.
Qw Would you say he was six foot tall?
FERN Yes, Iwould say he was... Heavy..
Q Well built man., He wasn't what you would call fat
but he was well built... very nice looking man.
. . o
Q He had a w1fe4;ithZii¢i’nurse in Denver? Vw%Kfaﬁ;0“4>
FERN At the time yes———INAUBIBLEY.. pre
Q Hapen to know the occasion of their meeting or anything

like that? s

FERN No I don't..they met away from there though..in SAlida,
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FERN(cont.) where they met. Of course she used to take quite a
few trips into Denver. And I think he was a salesman.
She met him on one of her tripsx into Denver.

Q How 1long did she associate with O'Leary..do you know?

FERN I wasn't too long because..oh I would say maybe a year

and a half..
Q Now what abuout the.. Dﬁfi?; Lead

FERN Oh he—#éggL%e ..got ready to take off to California..

he talked her into going to California.
NV i

got out there,& he came back xxx sick, she was really

sick when she came back..

And she got to talking and telling me all about it.

/ggﬁi g?ea bitchﬁﬂfﬁsavel my business?.bought him a
(cottage) camp shé says.,. he wasn't satisfied..

‘Aﬁ l“?&k%ck my fur..she said kathat was the end, when I

couldn't find my fur, I just drove off and left him.

Left hiﬁknd hope he stayed there...

Q Did he ever come back?
FERN Not htatl knoy@f.
Q She broked off with O'Leary.y&m—iyh”/‘

FERN 7ﬂ;fbV”%he said if he ever come near the house I will kill him.
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Q: .«You mentioned O'Leary.you said that Laura suggested
you take him upstairs..

FERN Oh yes. She wa7@lways trying to get all the girls to

o [
do that. She didn't want to"sleep with him, all she

wanted was just his company.

She didn't want to be bothered sleeping with him..
/4”V§he says I know when I w am away from home I have to.

About the time all the kid;ﬁgg;?ng down there..

Remember (Georgie Maples?)

Q Yeah. ..

FERN Incidentally I saw him last night..

Q Still drunk.

FERN As zever.. sitting over in the booth having a drink

with him. Talked with him, seen him every day for the

last two weeks..about.

Q Is he working at all now?
FERN I don't think%% T seen him right here in town so much,

I don't know. He is off on one ofhis g sprees again..
Q O'Leary was about in '29,
FERN No he left about'29.. 30.. 31.. It was about 30 tht
all this took place.

Q Do you know anything about the incident in which she took
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Q(cont)

FERN

Q

FERN

GERN

FERN T

FERN

FERN

up with the ( ) surgeon?
X No..

You don't know about that..

No.

Wellk that story and the way I heard it was that the
surgeon was quite a drinker.

Was that before O'Leary or after?

I don't know.. before..

That must of been before O'Leary, before I went up
there.

Before O'Leary. And xhe got her to sell her place.
And she did..

That was before O'Leary..yes.

And started out somewhere and stopped off in Denver.
And he got her into a croooked card game,

And she lost every cent and went back up and started
from scratch again.

I have those papers in.élgy¥afe. I am trying to
piece Laura's story together..

ghe éuw‘f’{Mp a

She came back anq/was awfully sick., I-weutd—stay up

i

all night,£ and eﬁég/%he next night,

I wauld reach over and feel if she was still breathing.

12
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FERN(cont.)

13

Of course & she did spend a lot of money on that,.her
Stomach that is what it was...went haywire..and she

was operated on.. H%;/Salida..you know..they told

her it was her appendix ..it was this..it was that.
Doctor bills, and doctor bills.

Wf%%asomebody told her about this doctor in Pueblo.

She went down there, took a bunch of x-rays, gave her
some medicine and told her to take it and behave herself

and stay on a diet.,

For heaven's sake, it was during duck season.. somebodyJ¢L

e~ e T : ¢’ﬁ;;’-

£

brought in some ducksqicgﬁl cooked..in front ‘3f her

door. With a duck on the plate.. aadéZ%EéZiZé%§§§vL

reaches out and grabs it, and locks the door and
goes inside and eats 1it,
And that night we had to call the doctor from R=

Pueblo for (her)..Doctor Nicoletti,

&gib%fﬂe pe&4§§é£%7fixedd her up..cured her.

Fixed.. was a (stricture) of the large intestine.
He charged her 40 dollars and fixed her up.f%%e had
spent thousands on other doctors.

She was really sick at that time.

That is when she had those/blackout spells you know.
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FERN(cbnt.) She had those coming back from California.. She
would just black out and wouldn't even know when
it was going to happen:

Q Now Laura smoked almost constantly all the time..

FERN Oh, she always did....She always smoked, used a long
cigarette holder,.

Q I had the cigarette holder here...

FERN She used to have them by the dozens, she would keep
ttem there.. cause everytime I went to Pueblo which
was quite often - I would go down on the night
train.. come back a day or two later.

I would always take her/éi;ply of cigarette holders.
The longest ones I could find. Yes.

e
Q After O'Leary she was through,after that?

FERN Yeah, she was pretty much througb)%‘%%z?—zzzfzi:;

she was giving all of us advice.

I dx wasn't too old then, I didn't think that I should

sit around the house amd mope about it..
Q What did she tell you?
If he doesn't have money just 1leave him alone..

That is kind of hard to tell a young girl.. after all.

A Aty S pd s

It was (INAUDIBLE).that was after she and O'Leary

Y (pms Wﬁr\"
separated.. %%%ﬁlto California.,. somebody trying to thir
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Q:(cont.) who it was...sent her .. oh they sent her an invitation
to come down to Florida..to the Dog Races.. She
wanted me to go down with her - that is when those
root beer stands were so popular.
And she said éﬁﬁéf, u come on, go down there with
me. She said we will buy a root beer stand, half
of it is yours, and half of it is mine.
She said you run it , I will take the cash..I said oh
sure @M you would,.but I never did go down with her,
efﬁ/mm4a%AA/Wﬁtﬁ my old man and I was g fighting.. and she thought
that would be a good ideg/cause she didn'g/€§?g+zg§ﬁ:jﬁ
me beingg with him anyhow.

St tpion Al e i

But we made up.. g she didn't go either.

Q Did Laura tell you about the different places she

ran houses..did she tell you about her early

i

days in ?
® FERN Yes..she mentioned..never was too much of a story.
Q You went to Leadville one time?

we :

EERN Oh yes, went up to the convention.
Q Remember the year?

FERN No I don't.
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FERN

FERN

FERN

FERN

FERN

FERN

FERN

16

'32 or '337?
A
It was right in that time..4 fwent up..
What kind of conventionwas it.. American Legion..the
Elks?
The Elks I think. Anyway we went up there and had
quite a spree.. came back..
Leadville was wide open in those days..
Oh yeah.,
Dago MiKe ?
Omx No..not when we were up there,..
Who was running the house up ,there.
9!/1«:(/( all
Laura Pikinney had”them..x $he was renting them out you
know.. all cribs up there then... and ..
Laura wasrenting out the £ cribs?
Laura Pikinney yes, é?ha . Z; kﬁfé"
And she owned the Pioneer.
Yes. She and Joe..she and Mike Pikinney no?ﬁr?.Mike
Pikinney Joe wasn't married..,
So on New Year's Evem I don't remember even just 40/-4%‘L°
(Imediire) ) cent risy 844 :
what year that was, /iewes=tanisked and a cup of coffee...

about midnight and Ehé%LHidn't get back till two o'clock
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FERN: so Eva and I—eek off.. across the

e

street from where he was..’get to drinking.. got in an

awful fight/on’main street..of Salida...the next

morning here comes Chief Bailley down.

Bring your old man uptown..I says, I will leave too..
‘5/’2?kalneither one of you will leave before you appear in

court tomorrow morning.

So Miss Laura was out to breakfast..she didn;t have a

cook then, 52; ééﬂ“ﬂ-ﬂgbbiff’

I told her what happened, I was crying I was scared to
death.
She says now don't worry about it.. she says go up
over there..get your car.. go to Leadville. You stay
up there, I will call you. After court tomorrow. jié‘ud;{’
I will go to court for you.
Which she did, and I guess she called right there from
the jail”;the courthouse, and told me says, alright
cme come on back, everything is alright.
But Ididn't. I stayed up in Leadville for a while.

Q You were working the cribs?

FERN Not at that time. We rented an apartment eu&—o$7%own.

So the funds got kind of low. I will never forget it.
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FERN(cont.)

FERN

18

Hoos b bert it T

..had seven silver dollars..//well I might as well
go lose it or win some more. /fxﬂﬂulh/

(brr==oot)
Went down to the Pioneer.. and they started a/..game

over the bar. 9 VMM %z""‘."~

Quartersyfifty cents.. by eéghéégzg;gzﬁ in the morning
he had 22 hundred dollars, they movedthe gambling
table right out in front of the bar.

And I would walk back and get a cup of coffee..

and yzx he would lost 3 or 4 hundred..and I would

come back and sit down by him and he would start
winning again.

So.. He gave me five hundred one dollar bills and said
now go on up to the Vendome and get you a room and
stay there.. dont' ® come out.

I says alright .. And by gosh he turned around and
lost ®f all of it..bu~t five hundred again..so I

had that.

He didn't get that anyhow.

Mike going upkkx there..

Mike was here two months ago.

Was he?..know Mike.. he is a swell person...
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FERN He was very much in love with a girl who used to work
for Laura when I first went to Laura's.
She had the crib right mnext to Dorothy..
She would get in a car, drive up to Leadville.. stay
here.

Q Girl who had the husband..or was that Margaret?

FERN Margaret,

Q Margaret always./%dﬂllfjé%ﬁgﬁhmaa

I am sure I had pictures of Dorothy..

FERN Dorothy was a little bitty .. thin black haired k girl.
Q Italian?
FERN No. And she was pretty crazy about little Tony.. +

Tony Mungo. The 1little one.. Slfé“é)ﬁ& up%/gﬁs}z?
in aV%%gK;:/cgé%é back with a broken nose and a black
eye, and that was the end of it. Of 16ny..
Q Was Tony Mike's brother.
FERN Yes. I think they were cousins, which was it now?
I don't know they were related somehow.
Q Laura gave me all of her pictures...And I am sure

I have a picture of ;2€?f¢%47

FERN You probably do. We used to take quite a few pictures,
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FERN

FERN

FERN

FERN
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Well these were 9% ’é? 4“““7/V“Z see I hhve all the
picrures aiﬁ%MA7'A@7 fmﬂ%§’of the girls...And I am
sure I have some with Dorothy's name on it.
You probably do.. because there are pictures of <smem all.

oA

Nowyou were last with Laura about 19407 “p

3

The last time I was working there was in (39..)

Well a while back we were on Laura's eating and drinking
habits., You said she had some stomach trouble..

Did she ever drink to excess?

No,, neverto extremes.. I can never remember but one
timex that Laura really tight and that was when beer
became legal. And we all went out that night..

made all the places..

Laura got pretty tight that night.

Remember Laura telling about the Swiss S? The drink
with absinthe?

Yes.. She didn't drink too much during the time that I
wasup there,.

How about eating..she was always skinny;bvac-/uéue-

¥ Yes..she wused to eat pretty good.. she liked tiee

1itt1e/éollar hotcakes.

I used ..after Anna the cook quite I used to go out
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FERN(cont) there and cook dollar hot cakes for her,
%;hvaize of a silver dollar..the only way she wa?ted them,
She said I don't care how many I eat but e size I
want them..ffhat is the way she got them...
We would go to the restaurant forxthe other meals, she
liked her breakfast at home..

éHD I would get up and go out in the kitchen and cook for

her,
Q Did she lose her xm temper on occasion or not?
FERN Never saw that woman lose her temper in my life.. not

at anyone you know close to her...oh wk she would
ko), e Lutaderers An

to some/..come in. She would get mad at them mk but

Handled it.

Never with anyone connected with her. Never /5ﬁ44€4&t' o

Q always kimgx
FERN Always even tempered..all the time..
Q .. THE VOICE..did she have a pretty nice voice..I think

she told us that at one time she had had some voice

use A0

FERN Yes.. when I first went up there, of course Laura was

training.

pretty sprgy then.. She would get out there and dance

ot
and sing) ?’ﬁ;d a big time,
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AM;, //'Atj/b
FERN Sold the/beer for a dollar a bottle..
Q To get back to this Leadville trip, when you went to

the convention you said she xumg cut up a little bit

there..
FERN Yes..
Q What happened then?

{ LD @“’“'
FERN She got pretty tight. S;%ﬁ?gﬁflaou}d ride this old

horse and buggy up the street which she did...

in fact we all did.

She finally decided that wasn't wild enough..she

gets up on the horse...

She rides on the horse the rest of us are in the buggy.
ayquWE went down the line and stopped everyplace and

had a drink or two.. /62%4 ‘) it

She stayed more sober than the rest of us did that

time.
Q Did she relate that she had at one time xlxx driven
a chariot up theégé¢%eé:AA4¢pb'1rh“
FERN Yes.. She had just mentioned it. I think it was on

Hoos

this tripthat she mentioned it. Telling abouta#, aéu(abu

When was it she dedicated the (& g&d é%kqﬁ}_.gqt, ﬁﬁ‘dLA;

Leadville or where?
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FERN(cont.) Somewhere, these people that were quite well to do

they wowsd take her up to the Elk's Club SLX_2}5~&%*-¥°dI
Aﬂﬂ-ﬂb4(u€ /ﬂIUEEEEZaéggP,-
INAUDIBLE -'LAUGHTER).. ¥k She got pictures of it.

Do you have those.
She had a picture of herself wup on this darn elk.. d

they threw her out of the Elks Club. Told her if she

couldn't behave she would have to leave.., g e wlistle
o ot
Q That izbne thatshe didn't.. whemr—did Ahe dedicate
the Elks Club.,
FERN That was the night of the opening of the Elks Club..
everybody waskx there I guess..

She goes in there, that is before I knew her - %k she

St
hadﬁ?gad me this story..

And, then..
Q That could of been either Leadville or Salidazxe because
FERN No, I don't think it was in Salida., I think it must

of been in Leadville ..
She said x she was trying to give the elk a drink
and she couldn't give him a drink fromone end so she
Ske Aisrrred dlretle Lk F99
tried from the other, (INAUDIBLE LAUGHTER)

Q I don't know if you know it or not but there xxE were

two clubs, In Leadville, the Elk Club..(ELK).. and the
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Q(cont)

FERN

FERN

24

And the Elks Club..ELKS.. And before the Elks Club
Lo &0l W slansod :&Z?V
(INAUDIBLE)..TTe forerunner of he the Elks Ciub ¥as
the Jolly Corks. And the Jolly Corks got their start
some people tell us in Leadville.

Man by the name of Charles H. Vikian.. in Leadville
started the Jolly Corks.. and it later became the

Elks Club.

But ®m in Leadville there was an Elk Club. ELK...

So it could of been..

No I thinkit was ..must of been the Elks..xjust

from the way she talked you know.. that it I am

quite sure this was an Elks Convention that we were
to, up there... And that is when it zall came up
and she told us about it. They threw her out bodily.
She had some pictures of it, somebody in the crowd had
taken pictures.,.

I don't know what in the world ever happened to those,
But | have seen the pictures.

I have never seen those..

Idid..she had several of them...

and then when you wxz were x at the convention she

drove the horse up and down.,
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M
Ohvﬁﬁg, she would ride up and down the street onthe

horse. It wasn't wild enough ride in the buggy with
the rest of us, she had to get up on top of the horse...
She said to the, driver if I owe you anything will
payfémn tha/::bflac;rse’ andl gha ..
Well one of the old timers in Leadville, Sid Jennowitz,
told me that he remembegfﬂ back in '95, that Laura
would get out early inthe morning, and ride a beautiful
red horse side saddle,
X Did Laura ever mention that to & you?
Oh she has mentioned you know a lot of diffemnt

used
episodes like that..but I know she. xx#& to love
to ride horses.
She was quite..quite a person to ride horses,
Rxixxggmkex I remember she was %ﬂié%égj%bout one trip
that I don't even know tﬁ7ﬁéop1e that she was with,
of course this was way way back.. when they all
went on this hunting trip, or fishing trip I doa't
know which it was.
Anyhow they didn't get to where they were going.

And I guess they were getting low on food and somebody

went and killed a rattlesnake and brought it back,
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told it was fish- she ate it, she said I never had

anything so good in my life.

The whole prospect she had on that trip..that was way

back too.. that was when she was quite young..too.

x Did Laura, youk told me a while back she had

some pictures. In her room. You recall k& the large

oval picture of the nun.

Yes.

I have that picture.. She also had a picture of Lillés
P \

Lovel. Remember the girl/with e red rose in her

hand. Then she had a picture of a baby. X Of a child..

She also had that, then you said she had a picture

of Jack? (Zgza“fayﬁa)

Oh yes that hung there from the day I walked inx the
place and it was there., &~ ld-—w? ar 9 Cam frocsewnte
What pose wask that in?

THey were just getting off the train. It was taken
at the train..Jack and I guess with Maxine it must

of been. And of course there were people in the
background. But the picture was of them of course.
And they were just getting off the trainf‘?i/Salida.

Recall the size of the picture.
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12 inches..10 to 12 inches.

About that. 8 by 12.

Well I have never seen that one.

I was told to tell you not where I got the information
but they said that somebody said they thought Romeo
had that picture.

No if Romeo had it he would tell me.

They said they thought he had it..maybe it was another
one that he had.

No xmm&x Romeo would give it to me in a minute..

He gave me one of the Dempsey pictures.

Well maybe that was the one they had confused it with.
Cause Romeo gave me one of these..,

Yes.

The picture.. shows Jack sitting with the girl..

Now I thought all the time that was Billy..

IFon'txh think so, I think it is M?xine. Because - %o
I knw the one he was married to,ﬂﬁgxineblwﬁgs the one
that he was getting off the train with inﬁ{?gﬁg’train
in the background.

That is probably the Salida station,

Yes,.it wasS....
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And that picture from over there..as you go into..

To the left?

Yes, to the left..over that chest maxdx of drawers,..
fahung thet for years.. Yes,

Getting back to the picture of the child. The square
picture of the youngster. Itis hanging in the library,
Laura, one of Laura's pet expression was, "A Child

is Born.." ’

Yes, that was always her « As long as I can remember
’ 7 pet gg(x éZuﬂugd,H&A#¢5;7
She repeated that more than any other eppression. Why..

did she say that?

p4%d2
No I doh't..I have often wondered. /éLﬁ?‘Sﬂ;/“£“L°’
fLﬁ7 ANy Yl afas o lien SAL ww/”*““’y

I have my own idea of where it comes from. ,It was a fu?L

way of perhaps terminating the engagement,, .

That is my guess.

Yeah, cause everything that happened ..she would be

sitting there playing cards, And if she had a winning
) ) h@udcuﬂﬂh

hand, well a child is born. , That was it,

Everything that happened was ..at thes end, kwas 'the

EXXx child is born.“

Took the place of a climax..was there anything that
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FERN Anything that happened..why that was it.

Q I think perhaps she used it all the time that she was
working..whether & she was working ® inthe crib
ox Wl O [artilooriae

FERN She used that expression all the tinw.aaﬁuf'QIuHH’Ziw“/AﬂL

Q Did she ever relate to you the story about anything
going around the world..did she ever relate that
story to you..

FERN NO.

Q That was another of her favorite stories.

FERN She had so many of them. You just can't recall =mf
all of them,

Q You mentioned about getting a dog one time.

FERN Oh that was in..gp mgzﬁ of been.,'?S.. about ..f*was
6 years old%?&fifiziuPégg;jazi;vgﬁég:iy to her in a box.
She didnt find out until?ggﬁt time afterwards who
had even sent it,
That is the reason x she called it Little Pimp Powers.
Lay on the foot of her bed and growl at everybody.

Q What kind was it...

FERN _ Little black and tan. Yes..when that poor dog died

that was .}}iived t%be 14,.. And I wasn't there at the
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time that it happened but I had been there’just shortly
Efmxz before that.ﬁgpeni\a few days withyuf;;ra..

And I know he was getting old.,

And at that time the toom next to her the the one #
that Eva had all the time, on the ground floor,

She had made into a gxakx gambling room.

She had a great big round table in there, used to sit
in there and Play Pan,

And I remember that they were telling about the night
that Mr. Rxe Powers died..he was covered up in a chair
in her room. And right in the middle of the game.

Mr. Powers was the dog.

The dog..she always called m_him Mr. Powers or Pimp
Powers, She would .{%ﬁwwas right in the middle of
the game, %Zngvu;*u; ;%*”L'

And she threw her hand down, and said, Mr. Powers is
dead. Walked in there, sure enough he was. And hadn't
been five minutes before that they looked x at him,

he was.. you know., K%?QZ‘4044*w

He was o0ld and lame..they knew he was going to die..
Did yx she ever tell you the story about the black

cat having kittens in her bed?
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Oh I drug in an old black cat..Miss Laura says what
you going to do with it. I don't know, I can't keep

dog
wéot a dmgg too..

it upstairs. f
So she kept the poor old cat The cgt gets out of course
she is going to have kittens, and/ Laura says well

we will just make her a k& bed in my room..which she

did.

We we;k?in there about four o'clock mrexa one moming
after playing ﬁﬁg??;“?he other room, here are the

nicest little bunch of kittens right in the middle

of Miss Laura's bed you ever saw,

H ad the kittens right in the bed. Oh she threw é%‘

reefoiads.

She told me kiéigﬁﬁzou got to stay here and help

me clean up this bed mX now,

So I can go to bed. She raised kittens and all.

Put them out in the back. jzg;{i-CJ%c/ﬂ7/’b44\.

Laura loved animals. Pictures of her with turkeys..
and rabbits.. and at one time she had a donkey,

and I think she had a cow at one time,

She had two pigs at one time. XKzmyx They followed her

all over town.,, That was before I knew her.
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/

She took the darn things down to the bank one day

and forgot & them and left them in there and the banker
had to call her+£o_g§t her pigs before he could

close the bank.

That was about the time the 0ld cow fell threw the
cellar door, She had to call somebody with a hoist

to get the cow out. 77/%4£"/Q14e44h”u/4”

I never heard that one.

OH yes, that old cellar door she had in the back there.
It was right behind the dining room window.

Stick up by the wall, then sloped off. .

Yes. The old cow fell through there ..4%'g§;§; it cost
ﬁzgﬁﬁore to get the cow out of there than what the

cCow was worth,

Did she ever tell you about running houses in (Almanf)
At one time she went ® to Central City..did she

ever tell you about that?

NO, but..

@ EVer tell you about the time she dressed up as a nun,
She must of told you that sotry.

I have heard that,.

She. told it to us..
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I have heard her tell k that.
She made a #£ifty dollar bet that she could.. attend
a masquerade ball without being detected.
She must of told you that many times.
Yes, I can't recall just the whole story..but I know
that she had told that about when she dressed up as a nun.
What a character,
Did she ever tizi¥x tell you about running a house in Alpa¢
WE1ll that was after I knew her. That was, oh sure, :.
sure she went up there, and this Dorothy that I was
telling you about went up with her. Dorothy Ross was
the girl's name.
And she went up there with her. Ross. I think that
is when I went to Pueblo. During that time.
Sure she went up there.fhad a place up there..they
had her close down. They made her close down.
She was closed in (Salida)?
woeekey Lol Ao
Sure..she had to close down.. they didalt want-to

have any girls down there..there was quite a kxx little

feud about it..but she went up to (5%%%ZYTT<¥£;~;;MJ;Q
Bt o

ma?
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Anz s}e was¥ up there until things quieted downfﬂgz'a*uLA

(pme

Shortly after she came back from (Alma) I went Exk
back ¥>dijf:’1.)
Did she ever tell you about running in any other place?
She ran in Alma..I think she was over in Luray at
one time for a while,

I don't know.. I was in Luray for a couple of months.

Know Jess over in Luray?

No. I wasn't up there very 1ong.7n¢44&_#%¢-a.ufa7mé,%wmﬂ

When were you in Luray?
QWW

That was when I was so #sick. Ee;get what year it was.,
I had a(club)there.. dealn bed all winter, and
left in the spring.. I went there in the late fall

and left there the next spring.

End of the year, jpoat—
[

I can't&%ﬁ?ﬁll when it was.)vxgz;t 35..though,

They were running wideopen?

2t . .
Not too much.‘7ﬁ was bootlegging up there in the club.
;&ovvanfg-_.jikn Sort- o pr o

Had a few girlss” Mine up there was running full
aLed}vnzdeUn—dYL/

blast. They would se#k.. I don't know I guess they had

a lot of confidence in % me, they would come down and

give me their check, and I would give them back what
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FERN(cont) was left when they got ready to go back up on the hill.
G
string of mules.,.had them wut inkh the back yard,
+get up and cook their breakfast for them..
Send them back up.
Q Were you ever in (Tender MINE).
FERN NO,. Oh I used to go overto Silverton but I didn't

+.] think I was in Silverton for oh maybe two weeks

before I went to Luray. And. What in the worl terng

ot frinrle oee
t think of the woman's name. Jimmy Sparlen was her

RAxx man - can't think of what her first name was.
She had a diamond in her front tooth.
Thought it would be something different so she just
had a diamond set in her front tooth.

Q Getting bacﬁf[}ujgfaéﬁhroke into the business in '28
at the age of 16.
And is there anything..did you do it just out of
something that you thought up yourself..or.. any incid-
ent that led up to it,.
Something you always wanted to do ,.or.

FERN More or less., Lead up to # in Pueblo. I got to

running around with a bunch there.. Bunch of girls.
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FERN(oont.) I left home. Of course I had been married for a very
short time. At that time. I more or less XMk just
got (lest) from the family and I went to Pueblo
and of course I heard about Miss Laura, so I thought
well, it would be an idea..I went up there...
She tiied to talk me out of it. .
(e
She said of course if you are going tojgg out and run
St T
around, you might as well be selling it as’égcang
it gaway. '
' 2
é;é She took me under her wing7/< She used to say ohﬁﬁg?ﬁ

are more of a daughter to me than Lucille ever was.

w(Closer to you, ywuhave been around me .
é;ﬁc / ‘%w¢4&444~«4{ Q;ﬁghAilf

or
Lf"-«-- , {{O. M&é bé
And then the—fcOUSHTE) of Lucilles. 7"(‘1‘»&111)131,5
jgr?;wn iﬂ the house all the time..

(INAUDIBLE)..all thought that was.pnﬂﬁﬁyizczgéa wonderful

kxR thing cause she was pretty much# in love with him.

A~
Quite-surpris@® to everybody to think that she did

love him.
Q Did Shields meet Lucille there. sew S;u&élﬂ,.
FERN She sure..she came..(INAUDIBLE) Her ‘name was Lepard

when azmxx ae#ikif?tfhey were married. She called it

Lepé}d. Lucille did, sure. But that was after they
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separated and she brought the girl back..
The girl was (;MX./ W/&W (,7/

Yes.

The boy is living in Salt Lake.

But he was with his dad. “H¥41
b X7

She brought the girl back withher .. ] his father,
andthat is when she met Shields & (b 512 Lovne it Th
that was the first time I met Lucille was when she
came back to.. after they were separated.. Laura
ktniexmd told me about her.
Mentioned her so many times. Lucille came back..
that is when I met her, and that is when she met
skhxx Shields.
And Shields died?
Uuh..yes I guess they hadn't been married but just a
very short time .. .ggﬁe;; dxdx died.

e ffarfed g WA . >
You said about two years...mu&?’w?ﬂw;
That is when I went to Leadville.. Then/ng%Z;o Laura's
again. I was really and truly with Miss Laura
most of the time until about '35, then I 1left and went
down to Oklahoma.. And Texas..of course I made

several trips back..
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FERN I would be with Miss Laura for a few months, then
back again.
door ¥ Csr i
So I went (  Chrush) Texas., New Year's Eve
1939, with 1940 coming up I said this was it, and

5(75 I quit.. that was it..

(END OF SECOND SIDE OF TAPE)
TAPE 8 10 (Continued) (New Tape)
FERN Couldn't see myself getting any older and still staying

in business., I didn't like it that well.

Q You quit in 407
FERN Yes. Quit on New Year's Eve, 39,
Q I have a recording with Lillie Powers.. that tells

about why she went into business and I want you to

hear it.
FERN it ..oh I would love to.
Q It is one of the classic recordings of that era,
ERRNX She had just completely forgotten the thing was

being recorded and Lil would of been an actress
if she hadn't of went into business.

KER FERN Oh yes..

Q If Lil had an education& or any training why she would
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of been a star on Broadway cause she was a natural
born actress.

really was, Iknew her good
She waxxikmex ..about it, I went down and stayed
with her for two weeks -that was one of the craziest
things that ever happened you know..
The two trains from Peublo and one coming from
grand junction met there,.
That was on New Year's Day. This man of mine he is
going to be upx there and 12 o'clock sharp New Year's
Eve, New Years DAy, he didn't show up.. He got
drunk and called me up.
I just didn't make it I will see you tomorrow I will
be in on the train tomorrow. I says alright..
I went 1in and told Miss Laura, I said Miss Laura

o

I can't take it anyéz;g%il am leaving.. Where you
going. I don't know,
Alright, go down to Lillie Powers. She thought I was
catching the train out_jg\there but instead I walked.
My ankles were swollen to about three times this
size,
And I walked, I bet you 14 miles before I got a ride

on New Ymeaxsx Year's Day there was no traffic.
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FERN(cont.) Got in Lillie Powers..she started bathing my ankles.
Taking care of me. ¢ I stayed there about two
weeks. And I went back to Miss Laura's.
. W"‘a { /
e’ She said that man of yours is in town, my God, what

are you going to do?

M
,ikéaid I will hide ;g:; here in the tourist campébMJ{L
#Fdia.

She x would bring food down there and every-
thing. She kept me thereJ%2:7?z:; or five days,

before he would leave town.

Q And this was your husband?

FERN Yes.

Q And you had left him before.

FERN Oh we separated many times. In fact of the matter

you asked me how come I started in this, it was

him = I met him when I was in ( AQ~W%w¢4'? ) and I had
been married.

And, lost a child..and just didn't much care...

Cause I was married when I was 15, married/7ﬁan ot

41, Youxs®m can imagine, it lasted six ®m ®m months.

b1t
;,,: Oy thes 9

’Long enough for me to get pregnant. I was living
v Drrmay flis Trars
-at home.. (INAUDIBLE)..gambler,. and we went to

L
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FERN(cont) (Hopesisbetum il RS—Ea=—vem=t0 Pucblo and got to

running around with this gwy, and of course he

was right there all the time too..

I wasn't married to him at that time.

So I kept telling him, ﬂ%heard about Miss Laura..

I want to go to Miss Laura's.ﬂigﬁﬁzght if you want

to go up there, I will take)ou.%/éﬁﬁzh he did.

I went in that afternoon, Oh just before dinner. Talked
toMiss Laura. (%Dféﬁ:i) ‘

Right after dinneg, he walked in and she grabbed a hold
of him and said for heaven's sake, called him Pete.
Said for heavne's sake,sé%at are you doing here..

She knew him when he was a little boy delivering groweries,
.§i¥;;;—g;IIEEZT\his people.

For thatmatter he knew (Georgia) when he was a kid going

to school together,

Q I must of known him.
FERN He grew up in Pedro.
Q I must of known him because George Naples, I grew up

with Goerge.
FERN You remember,.oh, remember the Danko's.

QQ Yeah, they was up.. I think..
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FERN Yes, well Mrs. Danko washis sister.

Q Lived out at ( ).

FERN Yes, and the first time that I really went to Salida..

Mot fros comne Dhrmdl 2f Wb Lofor P |

I went up there (NAWBIREE) I went up there andwx we
spent 3 days up there with his sister.
And, we went back to Pueblo and the next da%}g;;e back
again.,.andthat's ﬁgi??uzinau) .1 talked tongara.
Moved in with Miss Laura.
But, his sister and brother-in~law lived out near *KQ_—
(Smelter) there.
Yes some of the kids araliving here in Denver now,

Q When did yu marry him?

FERN '34,

Q In '34,.in Salida?

FERN No, (CAnyon) City..we #m drove down to Canyon City,

And was married.

Q YOu maed to himw 1{-0— M ;

FERN Oh yes, I divo gggyhim. And then remarried him again.
A -
In 19395 we up toﬂ;fgaid this is it. From here on
out its you,
So he did, he =z wagwery good to me.

Q What kind of work did he do?



REEEL # 10

FERN:

FERN

FERN

43

For quite some time we were in Kansas, he worked
for the government there,
His brother lives in Kansas. Lived out there at
Fort Riley. And he worked out there for several years.
And then he was transferred to Minnesota. Ai'/n“ri

LA
Siayéé there for over a year.
Where in Minnesota? _Wrat—kind oI woTkK did\he\have?

1 At

(C 1) I finally went to work for city ordinance

//A"afi:jter it was built...

He was transferred up there before they even broke
ground ?éfiie place. With Colonel Underwood.

And I went up there about a month later..I stayed
with his brother. And his wife,

And I went up to Minnestoa, we stayed there for over
a year,

Went back to Kansas. And went back to work for the
governmnet there in Kansas.

So when he was ;here in Denver he worked for lumber
geaxx dealers, Most of the time,

And when did he pass on?

20th of March. Ten months ago today.

Just about a month before Laura Died?
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FERN 67%%yJust about a month, cause I thought to myself, (INAUDIBLE)
under a nervous strain, I will go up to Salida and
see Laura,,and the next thing I know my brother-in-law
called and said, did you see in the paper, cause
incidentally my brother-in-law I met at Laura's
house.

And my husband brought, he and Georgie Naples;ZZ the
apartment in '47 or '48,. Georgie Naples he gets
tight and passes out..so I put him to bed.

My sister comes up there.. she has this apartment
house over here on 18th.

I interduced her to thpy.. and he says I am going to
marry that woman. I says you are crazy..cause I had
known him ever since'28 when I was at Laura's.

My @& sister didn't know all this though. She knew that

I knew him but she didn't know where or how.

And I swear to God about a year later they were
married.

He is from Salida. Guy Robejg.. Kathy Robefg, kxx his
brother is Earl Roberts up there..

- crand [t ftat S peestf 7
Q “?.QZight twenty seven..CLNé%Siziﬁa '

Een I don't know just whxex where it is.
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When I worked for the post office up there, I connected
the name with the number

Is EArl Roberts is ( $4A221) up there and Guy Roberts
lived up there... Theyu”‘galled him 'q?appy' on the
railroad.

Incidentally the (<§vﬁjk’j Parsons, did you know him?
® I remember the name.

Well he married a girl up at Lauras.. Bobbie..they

are living in Grand Junction now.. she is working for

the ( ékb@fﬁﬁj Control.

A good many girls working for Laura got matried, in fact
I have one of her tapes where she talks about &%301

aiéi%it;:;+e—§§%¥;£% married,

Remained in Salida, a good many of them..

One girl (Jé;;%ggﬁu:Be married Eddy (Logan).. I think.

Yeah. ZXex They live there in Salida for quite some
tiem., She used to come down§Lag_:}>LL;7 Jé;4”4fb
Well Lil's girls.., Lil told me that several of the
girls worked for her got married.. and one of them
is living in the Springs now..

Yes,
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Q And T have 3 or 4 girls that used to work for Laura,
do legal work for them. g} hel
axe ft
FERN Oh there have been several of themﬂﬁ*kln Denver. 2
Write Oltipa. First R%&%za?'ever hag in my 1life
poi¢al&ﬁp‘iaﬁua7&7%%141u}L’;Li£w Axéaﬂﬂ

was a glrlgq.ln Denver now. (Pearl,) know her? /DJ{ ?(2

(SOUND VERY DIFFICULT TO HEAR)

Aed Ko prraet .
She was..remember him. (INAMBEBHE) Good ‘looking

fella,

So I managed to get her a date to go out with g%;v“\

222 o =7 o et S
5[;;79r[s/rggrdtﬁgabou1':91t.. ﬁiﬂ@%ﬁ) :ﬁo

ske v
I don't m know whether I was just tgélsoberﬂg;’what J;*/_
An she was qulte black and blue..wenﬁato aura, /lx

Laura salq/Jﬂat @y did you do now?

s sl said, bl
SlaﬂérOh just had a fight. ,Considerate ®m enough not to hit

/
her in the face. MH) ? {ZL Coaull Ld //

'
gkb?izﬁﬁ 774" Pgoor girl she# to wear long sleeves for a week

or so} 4/04' <z

Q I had to take aﬁﬁﬁéfzi%izz up*%asy Léggg?dldon't know

if you remember him or not.

Work at Laura's place..paper hanger insulator.

FERN I think I do.
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Casy lost his eyesight .+he just is learning how

to live =~ after he lost his gyesight.. One day .

I took (IEA{I/SIILB%MJ WJ/ &4274/ —a s
Andhe was in the car, Right after Dempsey fight, so

it was in 13 or 14,

Had a big party.. And Maxine was there. And they all
went up to Poncey Springs..turned thq/ggﬁezf:?:z

Laura said that her place was a hospital.,

Oh yeah..

that was a .. Ponq‘}sSprings was a partying Xa place,
When I worked in the Post Office up there ..a new girl
would blow into town..sometimes two..and they would
comeinto the post office..

Of course the first place they would hit for was the
General Delivery windows.

And any mail for Kggé§“§;ith.. Mamie Brown, Mamie
Greeen, And Mamie White? Then fiinally anything

e (saRRLIt
for Sophie (S .. OT., some name., The girls

in those days-ﬁgngEretty muchfﬁolish. And French,

French” and Polish.#t@1+e>-

And I would look of course there may be aletter or

Ko rssi—
two, .maybe moreuﬁygz7would askf for change of address
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card and say well get the mail in Box 327.

Oh sure..

Laura's box. You all work for Laura, and in those
days they wan couldn't go to work until they had
checked in the VMD and three or four days for..

smear and so on.

You can't work? Nope. Do you want to see he town.
So they had quite a gang (éég%2§).:/played the guitar.

The Arkansas Traveler.

He would play the guitar, ( R e mandelinke +:9

. e
i A

And depend kon how many girls k there were, /4 girls

-

had a big bull dog Pat.

we would get somebody else.

But xXxm always end up at Poncer Springs.

Sure that was quite the place,

Always ended up up there.. And we would phone up
there. Jused to close the place at 10. They would
tell us where to hang the key.

Thatx is what we used to do.

Those were the days.

Remember they had the big old swimming pool there,.

And they had the sweat baths...yes..
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And what we usedx to do, we would get all the girls V¢&u£’
at Laura's..¥ f;nds, or husbands, or whatever it

;ﬁ Eva
happened to be..an poor old (kxda) she was always by
herslf, .. somebody dove between her legs one night

and we were all too drunk.. y» ﬂi¢£j&b ot

..until we saw her to start bubbles.. she just about

drowned.H%id/fﬂhjé7é;? '
That wasggiji;

Took her back to town and told Laura.

the end forEva. She was kind of %%ZQZ& - Laura wouldn't
let Eva go up there so often with us then.

Everybody would say, well we are going to go up there

Miss Luara, We are going to sober 9(40, sweat ou'.cjy

Get to feeling good.

And get up there and everybody would have a fruit jar

T . / 7y

Tha%/} is about the tlme’ﬂui you didn't even drink

when you first came here.. I wouldn't take a drink

when I first went up with Laura.

Q o5 ‘Let me check this tape .. (CHECKS TAPES)

What were the fees the girls collected in those days.
The crib girls used to get a dollar.. and Laura's

girls two dollars...and up.
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Oh yeah, rememberthat.

Howmuch did the average girl make in a wekx week or a
month?

I have seen the nights there that I never got dressed.
When I first went to Salida.

Miss Laura/?fS%ga;t the foot of the stairs and let one
manup and send another down.. And I seen many a night
that way. That would go on wx from eight o'clock at
night, until two in the morning.

And I would never am come downstairs. / Just send them
up. I made money there I made (dw“b'AﬁAM&??..

at the end of thenight I would go down, paid Miss Laura
what I owed.

It was a 50/50 deal wasn't it? : -¢¢ﬂ%

Yes.. But I would keep track of it.jfall down on paper.
At night I would go downz® and square up with her...

But 1 made so much money inthat house it isn't

even funny.

What did you do with all of it?

Oh what I didn't spend the better half did.

I would get off on a tangent, quit for a month or so.

Miss Laura would say, oh why don't you save your money.
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FERN I didn't have sense enough to. But I made a lot of
money in that house,. had a 1ot of friends there.
I remember one k nlght was ra1n1ng, oh it was -

ﬂZVuﬂﬁ y0

terrlble;&;dwpL an caqzﬁd? there fro7benver.. d his
dog with him..and his chauffeur with him.

Miss Laura wasn't home. She was in Pueblo. Coming
back that night though. None of the girls would

have a thing to do wk with this man.

So I sat down in the room and talked tok him.

Oh of course he had a bunch of quarter74ﬂ%ﬁ%layed

the slot machine,

He said gee, how come you are so nice to me. I xiz
said oh I don't know. Just feel that way tonight,
nice rainy night out,

¥ He was telling me about his dog. Dog out in the

car cold, I said well bring him in.

Brings the dog up, and I make him a bed in fmxrx front
of the xyg register.

And the man pulls out 25 dollars and says}fgf;,is

just for taking care of the dog.

That man stayed there two days and three nights,
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VVVMLaura came home that night, I went downstairs, I was
going to put ® in an order from the drugstore for him.
) (oot 0¥ M
ywuﬂqLaura ceme—in and says who have you got upstairs?
I said, I don't m® know, one of your friends.
She goes upstairs and finds out who it is.. And
it & wasa a long lost friend of hers.

Yore L n
known man.., Of course he is dead now..

Lo ses
Very pgm prominent man, of course I L&ve seen a lot

of those.

And I was pretty much Miss Luara's pet. Andh%:;;rite.
She would go out and sit inthe parlor, sit in the
ballroom. With somebody that didn't want to be

seen.. wnd £ome in her side door, then I would

go in her room.

A lot of those.occasions.

Q One of the recordings that Laura made fo r me that
I can't play for anybody else, becausex there are
things on there that I just can't..

FERN That is right...why certainly.

Q Can't let out..famous names.,..

FRRN Names and things that you can't..
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But Laura knew thatX I wouldn't.. abuse them..

or misuse them.. I have tapings that I just can't play.
For instance one man Devine..and nobody knows

sdzxx Devine except .. Well it is in the movies and

it isn't that one.. |

Laura mentions names that £k would rock me..

Pretty..

I know one particular movie star that used to when
()
she was a little Zirl run down/ to Miss Laura's

vuld
her motheerZ&-to come after her.
That was not too long before Iwent up to Miss
Laura's.
T L
Sé—m&ﬁy things..
Just things that you can't.. She had me to meet people
in her house that .. that couldn't possibly be
mentioned. The names, couldn't. She would get a

lot of these.,
Special friends of hers .pgﬁéﬁzszz lockzger door

youknow, . And entertain them in her room..she

would call me down.

— Insdle A
Comea on down.@y( UDI )6LZZW“?79 420qu44wé3;;:§»¢?f?

She would never let a lot of the other girls even know
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who was 1n there,.
R Well Laura was quite..
She was very tactful,
Very tactful,
Yes, she was...
Like this fella she talked about tonight..I know who
the man is. She wouldn't put it on the tape because
the members of the family are still living and
would be embarrassed.
Well certainly..that is the same way it is with
the party telling about a while ago.
He still has people here in Denver that if it
ever was,.did come out, you know, it wouldn't be,
h i o%hf i :
I took the tape.recordlng t colored girl ﬂ/{
M_J “’gﬂ i . ) Ll AL~
here - she used to work as a maid in Leadville,
So it must of been one of those days when
somebody must of said something - she didn't like
or - it rubbed her the wr way.
And she was (-an-g-lsy) MJ&&B—L
And=she Qﬁé%ed to get even

I just happened to catch her that way, and the names
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and the incidents she tells, .,
Oh vyes,.
Zn _
t they are all true.. But she just
had to cut loose, and she did.
She had to tell somebody,
And she told about burying one ix girl in Leadville.
And the girl didn't have long to live..the folks

in the east,

And after I am gone, call them up and ask them if

é9u£.d7/V¢Q4/“44fg L49?7
they want to, bury me. Welt—the. . (INAUDIBLE)/.

MW

end of interview with Fern Pedro

INTERVIEW WITH LAURA EVANS NOT TRANSCRIBED ON THIS PART OF THE

TAPE AS INSTRUCTIONS STATE IT WAS TRANSCRIBED
BEFORE.





